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Assumpte: Episodi d’agressió a agents al barri Sant Joan de Figueres 
 
El dimarts 22 de desembre de 2015 al Barri de Sant Joan de Figueres ha hagut 
un nou episodi d'agressió a agents policials. USPAC ja ha denunciat aquest 
fets en diverses ocasions. Així mateix, vam comunicar registrar un escrit 
adreçat al Conseller d’Interior en data 27/01/2015. 
Els delegats de Girona també van exposar la problemàtica al Cap de la Regió 
Policial de Girona, en la darrera reunió d’aquest amb les forces sindicals 
representatives. 
 
Mentre els agents estaven desenvolupant les tasques que els té encomanades 
la societat, es trobaven identificant i detenint una persona, la qual tenia ordres 
de detenció pendents, han estat agredits per membres de la comunitat gitana. 
 
Durant la detenció de la persona, la qual està relacionada amb nombrosos 
robatoris a la ciutat dels últims dies, alguns membres de la comunitat gitana 
l'han tret del cotxe policial i l'han intentat alliberar dels agents, un cop 
emmanillat i detingut. La policia ha pogut impedir el seu alliberament per la 
seva acció decidida. 
 
Mentre durava la intervenció policial, un gran nombre de persones (entre 200 i 
300), han envoltat els agents actuants, i alguns d’ells han agredit els agents. 
En total hem comptabilitzat cinc Mossos d'Esquadra i un Guàrdia Urbà 
contusionats. Els cinc Mossos d’Esquadra estan de baixa laboral per les 
agressions rebudes. 
 
USPAC CONDEMNA ROTUNDAMENT AQUESTES AGRESSIONS i que la 
policia no pugui desenvolupar la seva tasca amb normalitat en un determinat 
barri de Figueres. 
 
A nota de "curiositat", quan la persona ja estava detinguda, ha arribat al lloc 
dels fets el màxim responsable del Cos de Mossos a la ciutat de Figueres, i 
presumptament, ha anul·lat la presència de la Brigada Mòbil i altres efectius, 
els quals ja estaven requerits i enviats a la zona, per a donar recolzament i 
seguretat. D’aquesta manera poder desenvolupar les tasques d’identificació 
amb suficient seguretat, així com la detenció dels autors dels fets delictius. 
 
Aquest fet ha creat indignació a la plantilla policial i encara s’ha agreujat més 
quan ha corregut la informació en els ambients policials que l'Inspector del 
CME de Figueres formaria part, juntament amb altres polítics i  patriarques de 
la comunitat gitana, del "Consell de Savis de la Comunitat Gitana", creat per a 
acabar amb els actes incívics al barri de Sant Joan de Figueres. 
 
USPAC entén i reconeix que les mesures socials a barris degradats són 
necessàries, però d’això ja se n’encarrega de manera efectiva l’Ajuntament i 



 
altres departaments de la Generalitat mitjançant el Pla de Desenvolupament 
Comunitari, on els Mossos d’Esquadra poden tenir-hi una representació. 
 
Però la participació en aquests Plans no ha de fer oblidar als responsables 
policials de Mossos de la ciutat, quines són les tasques encomanades d’aquest 
Cos, perquè oblidant-les es permet la màniga ampla i permissivitat, posant en 
perill la integritat física dels agents al seu càrrec. 
 
Quan es tracta de perseguir tots aquells comportaments jurídicament punibles, 
donar aquest tracte de favor als veïns del barri de Sant Joan de Figueres, és 
incomprensible i fins i tot podria esdevenir delictiu. 
 
Possiblement la trajectòria policial dels Comanaments de l’ABP Figueres, que 
habitualment han desenvolupat les seves tasques en unitats d’investigació , 
faci que no siguin els professionals més escaients per a poder fer front a un 
problema de seguretat ciutadana/ordre públic, aquest preocupa molt a 
USPAC, donada la complexitat policial del problema i la necessitat de tenir 
professionals ben preparats al davant d’agents que cada dia es juguen la seva 
integritat personal fent front a aquest problema no resolt. 
 
Per tot lo exposat anteriorment, valorem que les accions dutes a terme 
l'administració, fins al moment, són insuficients i per això li sol·licitem: 
 

1. Que s’informi si hi ha un pla de seguretat específic per a fer front a la 
problemàtica de seguretat al Barri de Sant Joan de Figueres, i en cas de 
no existir sol·licitem que es creï. 

2. Que s’esmercin els recursos escaients a la zona, utilitzant mesures 
urgents i amb la contundència que requereixi la problemàtica. 

3. Que es recolzi als agents perjudicats i que se’ls proporcioni tot allò que 
els cal per a defensar els seus drets (acusació particular, reclamació de 
danys,...). 

4. Que es valori si les accions/omissions dels caps de la Comissaria de 
Figueres són les escaients per a fer front als greus problemes exposats i 
si aquests s’ajusten a la legalitat vigent. 

5. Que segons les conclusions de la Direcció General, s’actuï en 
conseqüència. 
 

Ens preocupa la seguretat dels nostres agents de policia, i 
farem tot el que estigui al nostre abast per a preservar-la !!! 
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